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Topsportwerking in het badminton  -  Stopzetting

Badminton Vlaanderen heeft aangekondigd dat de minister beslist heeft om de 
topsportsubsidies voor badminton af te bouwen. In topsportsubsidies wordt enkel 
voorzien voor federaties die op middellange termijn spelers naar de mondiale top acht 
kunnen brengen en er werd geoordeeld dat dit niet langer mogelijk is binnen het 
badminton. Het uitdoven van de topsportwerking in het badminton wordt daarom 
opgestart. Dit betekent dat voor vele jeugdige spelers en speelsters in het badminton het 
einde van hun topsporttraject in zicht komt. De federatie is niet alleen verbolgen door de 
beslissing, maar ook door de timing. Er zou sprake zijn van progressie en uitstekende 
prestaties van enkele beloftevolle talenten.

1. Waarom werd deze beslissing nú genomen? 

2. Klopt het dat er sprake is van progressie in de prestaties van de topsporters en de 
beloftevolle talenten?

3. Hoe wordt bepaald of er nog voldoende potentieel aanwezig is bij de jeugd? 

4. Wat is het gevolg voor de jeugdspelers die nu aan de topsportschool actief zijn?

5. Wat als er zich - na het uitdoven van de topsportwerking - in de breedtesport alsnog 
een talent aandient dat het potentieel heeft om wereldtop te worden? Zal dit nog 
opgemerkt worden zonder topsportwerking en zullen er dan nog de nodige 
begeleidingstrajecten en middelen aanwezig zijn?
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1. Badminton Vlaanderen wordt reeds sinds 1999 ondersteund voor de topsportwerking. 
De topsportschool werd opgericht in het schooljaar 1998-1999. In de afgelopen 23j 
kon geen enkele Vlaamse topsporter uit de werking van Badminton Vlaanderen een 
top 8 plaats behalen op een Wereldkampioenschap bij de senioren, of op de 
Olympische Spelen. Het enige resultaat binnen de doelstellingen van het Vlaams 
Topsportbeleid is één 3de plaats op het Europees Kampioenschap in 2010 in 
herendubbel (een Vlaams-Waalse combinatie). 

De afgelopen 10 jaar ontving Badminton Vlaanderen in totaal meer dan 3 miljoen euro 
aan topsportsubsidies voor programmakosten en omkadering. Het Vlaams 
topsportbeleid zet prioritair in op programma’s van topsportfederaties die consistent 
presteren binnen de doelstellingen van het Vlaamse topsportbeleid. Dit is een hele 
duidelijke keuze, die ook al tot duidelijke resultaten heeft geleid. Het is niet altijd 
prettig, maar het is te verkiezen boven den poedersuikerbeleid waarbij de middelen 
eindeloos versnipperd worden. Zo’n beleid leidt mogelijk tot occasioneel succes van 
een uitzonderlijk talent, maar niet tot een duurzame werking waar budgetten efficiënt 
worden ingezet in functie van consistente resultaten. Als Vlaanderen vandaag de motor 
is van de meeste topsportsuccessen in dit land, als we hoger dan ooit opklimmen in 
elke index, dan is dat te danken aan dit duidelijke beleid met duidelijke keuzes. 

Er dient hier expliciet bij vermeld te worden dat het uitdoofscenario enkel betrekking 
heeft op de topsportwerking. Badminton Vlaanderen blijft uiteraard een gesubsidieerde 
federatie die ondersteuning krijgt voor de basiswerking en bijkomend in aanmerking 
komt voor de andere beleidsfocussen zoals drempelverlagende projecten, innovatieve 
projecten, projecten voor meisjes, trainersopleiding, enz.

Deze beslissing werd ook niet overhaast of onverwacht genomen. Reeds geruime tijd, 
in voorbereiding van het verscherpen van de prestatienorm naar top-8 mondiaal (bij 
de opmaak van Topsportactieplan Vlaanderen V), werd de bezorgdheid omtrent de 
realistische slaagkansen van de topsportprogramma’s badminton vanuit Sport 
Vlaanderen aan de federatie gecommuniceerd. Deze bedenkingen werden in een 
volgende fase formeel vermeld op het addendum topsport. De toelichting die door de 
federatie werd gegeven in de Taskforce Topsport inzake de topsportvisie en 
aanpassingen in het beleid van Badminton Vlaanderen om in lijn te komen met de 
doelstellingen van het Vlaams Topsportbeleid, was helaas onvoldoende onderbouwd.

2. Badminton Vlaanderen werd in het verleden via topsportmiddelen ondersteund voor 
een talentdetectieprogramma, een talentontwikkelingsprogramma via de 
topsportschool (OP) en een ontwikkelingsvervolmakingsprogramma (OV). 

De federatie wordt niet ondersteund voor een korte termijn prestatieprogramma (PP), 
aangezien er geen topsporters op het traject zijn voor het behalen van een top 8 
mondiaal resultaat in de olympiade 2021-2024. Dit ondanks de jarenlange subsidiëring 
van detectie-, ontwikkelings- en ontwikkelingsvervolmakingprogramma’s. Er werd 
uiteraard progressie gemaakt door de spelers in het OP en OV. Prestaties bij de jeugd 
of de beloften zijn echter niet altijd een garantie op succes op niveau van de elites. 



Ook in het verleden werden de goede resultaten bij de jeugd aangehaald als argument 
bij de aanvraag voor ondersteuning van prestatieprogramma’s, maar tot op heden 
werd geen succesvolle transitie gerealiseerd.

3. Dat wordt bepaald aan de hand van sporttechnische ontwikkelingslijnen en 
prestatielijnen die gebaseerd zijn op het profiel van spelers die behoren tot de 
mondiale top 8 op wereldkampioenschappen en Olympische Spelen. Van 
topsportfederaties wordt verwacht dat zij de internationale context kennen en dat zij 
expertise hebben in hun domein om performante ontwikkelings- en prestatielijnen op 
te stellen van talentdetectie tot en met het top 8 mondiaal niveau bij de elite. Uit het 
verleden is gebleken dat geïdentificeerde talenten in het detectieprogramma (GTT) en 
beloftevolle jongeren in het ontwikkelingsprogramma zich vaak op het uitgestippelde 
traject bevonden, maar dat dit traject nadien niet valide bleek te zijn om door te 
groeien naar top 8 niveau bij de elite op piekleeftijd. In de transitiefase naar het 
seniorencircuit wordt systematisch achterstand opgebouwd waardoor de 
prestatiedoelstellingen van het Vlaams topsportbeleid niet worden gerealiseerd.

4. Voor de jongeren op de topsportschool, hun ouders en de betrokken coaches en 
omkadering is de beslissing om de topsportschool te laten uitdoven ongetwijfeld hard 
aangekomen. We hebben daarom geopteerd voor een zo menselijk mogelijke aanpak, 
gradueel over maximum drie jaar. Leerlingen in het eerste jaar van een graad kunnen 
die graad uitdoen. Leerlingen in het laatste jaar van de eerste graad mogen (indien zij 
dit wensen) de tweede graad beginnen en uitdoen. De derde graad kunnen ze niet 
aanvatten. Leerlingen in laatste jaar van de tweede graad mogen de derde graad 
beginnen en uitdoen. Vanuit de werkingsmiddelen topsport wordt nog ondersteuning 
voorzien om tegemoet te komen aan het decretaal verplicht aantal trainingsuren en 
omkadering, in verhouding tot het aantal jongeren dat op school wenst te blijven.

5. In dat geval is het in de eerste plaats aan de federatie om een geloofwaardig dossier 
op te stellen waaruit moet blijken dat de betrokken topsporter realistische slaagkansen 
heeft om te voldoen aan de doelstellingen van het Vlaams topsportbeleid. Dit type van 
ad hoc ondersteuning kan verlopen via het Be Gold project, op voorwaarde dat de 
betrokken topsportpartners unaniem achter de geloofwaardigheid en slaagkansen van 
het ingediende dossier staan. Die lat ligt hoog want zoals reeds aangehaald is de 
afgelopen 23 jaar geen enkele Vlaamse topsporter in badminton erin geslaagd om, op 
basis van de huidige selectiecriteria en prestatielijnen, door te groeien naar het 
gewenste mondiaal niveau.


